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A bűnös asszony

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Jobb egy nap a Te házadban, mint ezernyi nap máshol!

A mindennapjainkat máshol éljük,
a világban élünk, de nem a világnak élünk!

Erre  az  egy  napra  szükségünk  van  ahhoz,  hogy  emberhez  méltón  élhessünk  a  világban.
Szükségünk van hetenként erre az egy órára, hogy a világban teljesíteni tudjuk küldetésünket.
Keresztények  vagyunk,  Isten  elküld  bennünket,  hogy  az  ő  örömhírét  vigyük  el  az
embereknek.
 
Ma ünnepelünk!  Ötven évvel  ezelőtt  ezen a  napon,  június  16-án szenteltek engem pappá
Esztergomban. Más idők voltak minden szempontból, mint a maiak, rosszabbak, meg jobbak.
Rosszabbak  voltak  abból  a  szempontból,  hogy  egyetlen  egy  aktív  püspök  volt
Magyarországon,  aki  ránk  tudta  tenni  a  kezét.  A  többiek  vagy  tiltásban  voltak,  vagy
börtönben. Ez akár mondható rosszabbnak. Bizonyos szempontból jobb volt az az idő, mert az
emberek akkor jobban érezték azt, mennyire szükségük van erre az egy napra, a vasárnapra.
Erre  az  egyetlen  órára  az  Isten  házában,  hogy  a  többi  napot  kibírják,  sőt  értékeket
hordozzanak. A mai ünnepen szeretném, ha ez az igazság kopogtatna a szívünkön. Igen nagy
szükségünk van ezekre a napokra, ezekre az órákra hetenként egyszer. El ne hagyják ezt! 

Köszönöm, hogy együtt ünnepelünk, együtt adunk hálát a jó Istennek azért, hogy nekünk még
vannak ilyen napjaink és minimum minden héten egy ilyen óránk. Kérjük Isten bocsánatát,
hogy megtisztult lélekkel ünnepeljünk!

Szentbeszéd

Kedves,  jó  Testvérek!  Remélem,  hogy  mi,  akik  most  itt  vagyunk,  mindannyian  őszintén
bevallhatjuk  azt,  hogy  minket  nagyon  szeret  Jézus,  mert  mindnyájunknak  nagyon  sokat
megbocsátott!  Ez  az  alapja  az  Ő  szeretetének!  Ez  a  felismerés  szeretetének  feltétele.  Új
pápánk van, Ferenc pápa. Most lépten-nyomon rá hivatkoznak, mindenki tőle várja az Egyház
megújulását, megújítását, meg egy kicsit a világ új irányának a kijelölését is. 
Ferenc pápa mondta, hogy a kereszténység lényege az  evangélium és az Eucharisztia. Mi
most ezért vagyunk itt, hogy hallgassuk az evangéliumot, felolvasták nekünk. Azért vagyunk
itt, hogy hálát adjunk. Az Eucharisztia hálaadás!

A pápa azt mondta, hogy a kereszténység lényege: hallgatni az evangéliumot és bemutatni az
eucharisztiát. Mit jelent hallgatni az evangéliumot? Meghallani azt, amit Jézus mond:

„Ahogy Én szerettelek titeket, úgy szeressétek ti is egymást”
Mi az eucharisztia? „Amit Én tettem, ti is azt cselekedjétek!”
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Mit tett Jézus?
Odaadta az Életét értünk! Kiontotta a Vérét értünk!

Ezt cselekedjétek egymásért!
Adjátok oda egymásnak az életeteket minden áldozatot vállalva!

Ebből új élet lesz!

Most azt halljuk meg, amit a pápa mondott: evangéliumot hallani: „Úgy szeressétek egymást,
ahogy  Én  szerettelek  titeket!”  Eucharisztiát  ünnepelni:  Adjátok  oda  –  Krisztus  példája
nyomán  –  egymásnak  az  életeteket!  Ezt  cselekedjétek!  A  mai  napon,  mint  minden
alkalommal, amikor összejövünk, az embernek különösképpen is nyitni kell a Szentlélek felé.
Nyissuk ki szívünket a Szentlélek számára! A Lélek segítségére szükségünk van ahhoz, hogy
a pápa elvárásának és egyáltalán a krisztusi elvárásnak megfelelhessünk.

Pünkösd üzenete
A pünkösdi ünnep azt mondja, hogy a Lélek eszetekbe juttat mindent! Jusson eszünkbe: 

minket beleoltottak egy életerős gyökérzetű fába, 
ez az Egyház fája! Ez a kereszténység! 
Ezt üzeni a Lélek! 
Azt is, hogy megkaptuk az Isten segítségét!
Ha azokat az erőket, amiket az Isten felszabadít a lelkünkben, 
azokat összeadjuk, akkor meg tudjuk fordítani a világ útját! 
Ezt üzeni a Lélek! 

Egy élő, kipusztíthatatlan gyökerű fába oltattunk bele!
Olyan kegyelmi erőt kaptunk Istentől,

amin a pokol kapui sem tudnak erőt venni!
Rajtunk múlik, hogy összeadjuk-e erőinket!

Pünkösd  ünnepe  figyelmeztet  bennünket  arra,  hogy  megtanít  a  Lélek  benneteket  minden
igazságra! Mi ez az igazság?
Amit a szentmise bevezetőjében is mondtam: a világban élünk, de nem a világnak élünk! A
XX. századi és a XXI. századi embernek valahol itt történt az iránytévesztése. Túlságosan
beleszerettünk a világba. 

Ha az ember emberi életet akar élni, 
akkor bizonyos távolságot föl kell venni! 
Ha ezt nem tesszük meg, 
akkor a gondolatainkat egyszerűen a világ formálja. 

A  világ  fogja  meghatározni  az  utunkat.  A  világnak  csak  e  világi  gondolatai  vannak.  A
világnak csak e világi célkitűzései vannak. Ezért tanítja nekünk a Lélek ezt az igazságot, hogy
a világot  el  kell  fogadni,  ebben a világban élünk. De aki egy távolságot  vesz fel  ezzel a
világgal, annak rá kell találnia az Istenre! Vigyázat! 

Csak akkor tudunk egy bizonyos ellentmondásban lenni a világgal,
ha ugyanakkor rátalálunk az Istenre!
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Úgy nem megy,  hogy a világban élünk és  a  világ meghatároz mindent  és  úgy mellesleg
Istenhez  is  tartozunk.  Összeegyeztetetlen!  A világ hatalmas,  de ezt  a  világot  nekünk kell
formálni  és alakítani!  Ez csak akkor lehetséges,  ha van Istenünk! Lehet,  hogy erre  az új
felismerésre van szükség! 

A Léleknek erre az igazságára van szükség ahhoz,
hogy el ne vesszünk! Megmaradjunk embernek!

Európainak mennyire maradunk meg, ez már kétséges, egyáltalán mi lesz Európával? Ez nem
Európa kérdése, ez az emberi élet kérdése! 

Ebbe a világba születünk bele, de Istenhez tartozunk!
Ez a Lélek igazsága!

A mai evangéliumra hivatkozom
Odafigyelni a Lélek indítására. Elfogadni a Lélek igazságát azt jelenti, hogy az ember új útra
tér! Mi az ember új útja? Ennek az asszonynak az útja. A görög Szentírás nem azt mondja,
hogy bűnös nő. A görög Szentírás azt mondja: rosszhírű. Micsoda különbség! Ugyanarról van
szó,  de  nem  azt  mondja,  hogy  bűnös,  hanem  azt  mondja,  hogy  nincs  olyan  jó  híre.
Ugyanakkor  megtapasztaljuk  ebben  a  találkozásban  Jézus  tapintatos  szeretetét!  Ennek  az
asszonynak a lépései a mi lépéseink. Azt halljuk, hogy megáll hátul, mert tudja, hogy milyen
az élete. Amikor Jézussal találkozik, akkor hullnak a könnyei. 

A beteljesedés: „Sok bűne bocsáttatott meg, mert nagyon szeretett!

Félre  ne  értsük  ezeket  a  fogalmazásokat.  Mindegy  az,  hogy  sok,  vagy  kevés  bűne  van
valakinek. Ki tudja, hogy mi a sok, meg mi a kevés. Egyedül az Isten a tudója ennek. Aki
Jézus gyengéd szeretetével találkozik, az új irányt vesz! Mennyire így van! Azok az emberek,
akik ott voltak, meg voltak botránkozva, hogy egy Simon farizeushoz elmegy Jézus. Hogyan?
Még le is ül vele egy asztalhoz. Simon mindezt elfelejti, hogy mekkora kegyet gyakorol vele
Jézus.  Amikor  megjelenik  ez  az  asszony,  akkor  az  ő  szívében  -  akivel  már  kegyet
gyakoroltak, - föltámadt az ítélet. Ha tudná, hogy ki ez a valaki. Simon, mondanék neked
valamit. Akkor elmondja Jézus azt, amit hallottunk. 

Ennek az asszonynak egy új élete lesz 
a Jézussal való találkozás nyomán, 
mert Jézus közel engedi magához az embert. 
Nem kérdezi, hogy honnan jött. 
Nem kérdezi, hogy mekkora terheket cipel. 

Egyszerűen Jézus közelében fölismeri az élet lényegét!
Sok bűne bocsáttatott meg, mert nagyon szeretett!

Ez az új út!

Azt szeretném kérni ezen a mai ünnepen, gondolkodjunk el ezeken 
a nagyon vázlatosan egymásmellé állított gondolatokon. 
Mindenképpen tegyük magunkévá ennek az asszonynak a példáját, 
mert valahonnan jön mindegyikünk. 

C 35

3



2013. 06. 16.

Jézustól mindegyikünk messze van, de közelében megújulhatunk!
Ez az egyetlen lehetőségünk!

Ezen a szentmisén ezt az egyetlen lehetőséget szeretnénk megragadni!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves  Testvérek!  Ez  az  imádság  az  Úr  imája  a  mi  közösségi  imánk.  Kérjük  ebben
mindannyian azt, hogy az Úr útján tudjunk járni! Az Ő igazsága legyen a mi igazságunk!
Ilyenkor, az 50. jubileumi év alkalmával nagy ünnepségeket szoktak tartani. Szeretnék erről
lemondani. Azt gondoltam, hogy a szentmisében találkozunk egymással. Imádkozzanak értem
és én is imádkozom mindazokért, akik jelen vannak. 

Úgy határoztam, hogy egy gyalogos zarándokútra indulok innen a végső állomástól az elsőig
visszafelé.  Minden  este  egy-egy  helyen  megállok,  ahol  valaha  is  az  Úr  szolgálatában
tevékenykedtem.  Holnap  este  Zugligetbe  megyek  vissza.  Holnapután  a  pesti  Ferences
templomba.  Utána  Dorog  bányalelkészségre.  Tovább  Tátra,  ahol  az  első  néhány  hetet
töltöttem el. Onnan kicsit hosszabb út lesz Győrzámolyig. Jövő vasárnap, mához egy hétre
érkezem oda, ahol június 23-án volt az első szentmisém.

Azt  szeretném kérni,  hogy a  Testvérek  fogadják  el  ezt  a  gondolatot,  hogy  így  szeretnék
ünnepelni. Azt nagyon köszönöm, hogy ilyen szép számban vannak itt. Imádkozzanak most
értem, meg az elkövetkező napokban és a továbbiakban is. Amikor 17 évvel ezelőtt idejöttem,
akkor  azt  írtam a  meghívóra:  maradék  életemet  itt  szeretném  az  Úrnak  szentelni.  Fiatal
koromban hatvan évet szántam magamnak. Sokszor, mikor a temetőben halottat kísértem ki,
láttam a fejfákat. Mindig azt állapítottam meg, hogy mind szinte idősebb volt, mint édesapám,
aki 28 éves korában halt meg. Ilyenkor mindig erősödött bennem: ha én hatvan évet kapok!
Most  már  itt  tartok,  a  73.-ban.  Istennek  legyen  hála!  Ide  juttattak  a  Testvérek  imái!
Imádkozzunk!

Mi Atyánk…

Ünnepélyes aranymisés áldás

Töltsön el titeket a reménység Istene a hit teljes örömével és békéjével, hogy a reményben a
Szentlélek erejéből bővelkedjetek. Papi kézföltételem által minden égi és földi áldással áldjon
meg titeket az Atya, a Fiú és a Szentlélek! 

+  A M E N  +

Adja meg nektek mennyei Atyánk, hogy Krisztus békéje uralkodjon szívetekben és elevenen
éljen bennetek az ő igéje. Isten, a mi mennyei Atyánk gyarapítson és gazdagítson szeretetben
egymás  és  mindenki  iránt!  Tegye  állhatatossá  szíveteket,  hogy  fedhetetlen  szentségben
állhassatok Istenünk és Atyánk elé, amikor Urunk Jézus Krisztus eljön összes szentjeivel! 

+  A M E N  +

Papi kézföltételem által
minden égi és földi áldással áldjon meg titeket az Atya, a Fiú és a Szentlélek!

+  A M E N  +
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